
MIKKELIN KAUPUNKI PÖYTÄKIRJA  5/ 2023  
NUORISOVALTUUSTO 

 
Aika: Perjantai 19.5.2023 klo 16:30 
Paikka: Virastotalo, Saunaosasto, Maaherrankatu 9–11, 50100 Mikkeli 
 
Läsnäolijat: Ainala Lilja (Teams) 
 Heiskanen Miska 
 Hirwa Gabriel 
 Hone Lisa poist. 18:10 

Jalkanen Tuuli 
Kauppinen Siiri 

 Kinnunen Elli 
 Kortelainen Alva 
 Kosonen Niilo  
 Lahtinen Anni  
 Lindstedt Otto  
 Mattsson Emmi  
 Niemeläinen Sebastian poist. 17:30 

Nikula Jere  
 Pelkonen Elsi 
 Pullinen Kerttu 

Rajabi Abalfazl  
Salminen Olivia, varajäsen  
Siekkinen Miia-Marie (Teams) 
Tiihonen Toivo 
Tuunainen Elsa 
Vilhunen Iida 
Lastuniemi Jani, Nuorisosihteeri 
Lastuniemi Johanna, harjoittelija 

 
Asiat: 
61 § KOKOUKSEN AVAUS 
Kokous avattiin ajassa 16:37. 
 
62 § KOKOUKSEN LAILLISUUS JA PÄÄTÖSVALTAISUUS SEKÄ LÄSNÄ OLEVIEN TOTEAMINEN 
Kokous on laillinen ja päätösvaltainen.  
 
63 § PÖYTÄKIRJAN TARKASTAJIEN JA ÄÄNTENLASKIJOIDEN VALINTA 
Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Niilo Kosonen ja Otto Lindstedt. 
 
64 § TYÖJÄRJESTYKSEN HYVÄKSYMINEN 
Työjärjestys hyväksyttiin. 
 
65 § LEFFAYÖ - YHTEENVETO 
Yhteenvetona tapahtuma oli nuorisovaltuuston mielestä onnistunut. 130 osallistujaa osallistui tapahtumaan, joka 
pidettiin 15.-16.4.2023 klo 22–06. Oheistoiminta tapahtumassa oli ok ja yösnack oli hyvää lisä tapahtumaan. Erittäin 
rauhallinen tapahtuma. Hyvää palautetta saatu tapahtumasta ja kyselyjä jatkosta. Nuorisovaltuusto harkitsee, mikäli 
tapahtumaa voisi järjestää uudelleen syksyllä 2023/keväällä 2024. Nuorisovaltuuston oma arvosana tapahtumalle 9+.  
 
66 § LASTEN PARLAMENTTI 25.5.2023 
Lasten Parlamentti järjestetään torstaina 25.5. klo 12–15 Mikkelin Pääkirjastossa. Teemana luonto – natura. 
Tapahtumassa pohditaan omaa luontosuhdetta ja mietitään millaisia palveluita, lapset haluaisivat Mikkeliin. 
Nuorisovaltuustosta tapahtumaan osallistuvat Sebastian, Alva, Toivo, Elli. Anni on varalla, mikäli jollekin tulee esteitä. 
Nuvan jäsenet toimivat tapahtumassa apuohjaajina. 

67 § HULIVILIKARNEVAALI 2023 
Nuorisovaltuusto osallistuu jälleen tänä vuonna Hulivilikarnevaaleihin. Tänä vuonna Nuva osallistuu toimintapäivään 
lauantaina 1.7.2023. Tapahtumaan halukkaita jäseniä olivat Alva, Toivo, Kerttu, Siiri, Elli ja Emmi. Nuorisovaltuusto 



keskusteli kokouksessa millainen toiminta olisi kiva järjestää lapsille tapahtumassa. Emmi kertoi ideasta, jossa 
järjestettäisiin disco lapsille tapahtumassa. Discossa voisi olla musiikkia (mahdollisesti dj), pientä tarjoilua, 
kasvomaalausta tms. Nuorisovaltuusto käy vielä asiaa läpi seuraavassa kokouksessa. 
 
68 § POPMASTER 
Nuorisovaltuusto sai esittelyn Popmaster nimiseltä yritykseltä, joka järjestää hohtobileitä ympäri maata. Heidän 
palveluihinsa kuuluu järjestää visuaalisesti näyttäviä tapahtumia, joihin sisältyy dj, uv-valo, vartalo-/kasvomaalausta. 
Tapahtuman hinta on 850,00 €+ matkakulut, kun järjestetään tapahtumaa n. 100 henkilölle. Nuorisovaltuusto mietti 
asiaa ja pohti että tällaista toimintaa voisi lisätä esim. johonkin jo olemassa olevaan tapahtumaan, kuten esim. 
Syysbreikki 2023. 
 
69 § NUVA RYHMÄYTYMISVIIKONLOPPU 12.-13.8.2023 
Nuorisovaltuuston ryhmäytymisviikonloppu järjestetään 12.-13.8.2023. Viikonlopun tavoitteena on tuoda Nuvan jäseniä 
lähemmäksi toisiaan, jotta opitaan tuntemaan toisiamme paremmin ja yhteistyö nuorisovaltuustossa kehittyy 
entisestään. Nuorisosihteeri esitteli paikan, jossa ryhmäytyminen voitaisiin toteuttaa. Paikan nimi on Yöveden 
Ateljeekoti, joka sijaistee Ristiinassa. Paikka on tunnelmallinen ja siellä on erilaisia nukkumisjärjestelyitä. On olemassa 1–
4 hengen huoneita, aittamajoitus sekä isompi luokkahuone, jossa voi nukkua lattiamajoituksella. Nuorisovaltuuston 
mielestä paikka on hyvä. Kokouksessa keskusteltiin lisäksi erilaisista toiminnoista, joita voisi tehdä ryhmäytyksessä. 
Jäsenten mielestä olisi taas kivaa, mikäli nuoret itse vosivat valmistaa ilta-/aamupalaa toisilleen pienissä ryhmissä. 
Lämmin ruokaa (lounas) tulee valmiiksi järjestettynä paikan päällä. Illalla oli tarkoitus valmistaa jotain lämmintä iltapalaa 
ulkokeittiössä, jossa grillausmahdollisuudet. Mahdollisia toimintoja ehdotettiin vesisotaa/värikuulasotaa, elokuvan 
katselua. Seuraavassa kokouksessa pohdimme vielä tarkemmin nukkumajärjestelyistä ryhmäytyksessä.    
 
70 § OPISKELUHUOLTOSUUNNITELMA – NUVAN KOMMENTIT 
Nuorisovaltuusto oli saanut tehtäväkseen Aila Marjamaalta antaa kommentteja kaupungin 
opiskeluhuoltosuunnitelmasta (peruskoulu). Kokouksessa pohdittiin muutamia osia suunnitelmasta. Kommentit 
keskustelusta löytyvät tästä alta. 
 
3.  Yhteisöllinen opiskeluhuolto 

 Tilastot puhuvat kiusaamisen vähentyneen, mutta samalla puhutaan yksinäisyyden lisääntyneen 
erityisesti tytöillä. 

 Kiusaamisen muodot ovat muuttuneet ja opettajat eivät ole tietoisia/eivät ymmärrä mitä esimerkiksi 
somessa tapahtuu nuorten välillä. Opettajien pitäisi pysyä mukana nykyajassa ja lisätä heidän 
tietoisuuttansa esimerkiksi koulutuksilla.  

 Aamupalat jäävät monelta nuorelta väliin ja lounaskaan ei maistu.  
 Ehkäisevässä päihdetyössä ei ole jatkumoa. Alkaa 7.luokalla, mutta sen jälkeen ei ole ollenkaan. 

Työtapana toimii paremmin ”positiivinen ilmapiiri”. Kieltämisen ilmapiiri ei toimi. 
 Tunne- ja vuorovaikutus tunnit menevät lomakkeita täytettäessä ja vihkoon kirjoiteltaessa. Yhdessä 

tekemistä kaivataan. 
 Oppilaskunnat toimivat opettajajohtoisesti. Asiat tulevat ylhäältä päin valmiina nuorille.  
 Vanhempainiltoja enemmän? Yhteistyö vanhempien kanssa lisääntyisi? 
 Neuvottelukuntien rooli? Nuorisovaltuuston kanssa mahdollinen yhteistyö? 
 Rakenteet ovat, mutta sisältö on vaihtelevaa. 
 
 

3.5.1 Tupakkatuotteiden ehkäiseminen ja käyttöön puuttuminen sekä muu riippuvuuksien ehkäisy  
 Resursseja toivotaan lisää ehkäisevään työhön.  
 Ongelma pahenee. Sanotaan, että nuoret käyttävät päihteitä vähemmän, mutta se ei ole totta. 

Kyselyihin vastataan epärehellisesti. Osa nuorista ajattelee, että kyselyt eivät ole anonyymeja vaan 
heidän vastauksensa voidaan yhdistää heihin.  

 Sähkötupakointi on lisääntynyt. Sitä poltetaan koulujen sisällä ja ei välitetä toisista. Jonkinlainen 
röyhkeys on kasvanut. Tietämys ”vapettamisen” haitoista puuttuu ja se on huolestuttavaa.  Saatavuus 
on helppoa. Sähkötupakointi on kallista ja nuorilla menee siihen paljon rahaa. 

 Kaikki opettajat eivät ole tietoisia. Osa puhuu sähkötupakoinnista, mutta melko pintapuolisesti. 
Koulutusta tarvittaisiin tässäkin asiassa lisää opettajille.  

 



 
4.1.2 Yksilökohtainen opiskeluhuolto 

 Koulutsemppari ja psykologi tullut Haukivuorelle ja se koetaan hyväksi jutuksi. 
 Hyvin jopa erittäin hyvin toteutuu. On helppo päästä juttelemaan aikuisen kanssa, jos kokee siihen 

tarvetta. 
 Välkkäritoiminnassa ei ole jonoa.  
 Diagnooseissa kestänyt alle puoli vuotta, joka koetaan nopeaksi ja hyväksi ajaksi. Osalla kokemusta 

myös pidemmistä jonotusajoista, joka saa moitetta. 

 
4.3  Monialainen asiantuntijaryhmä 

 Toteutuu pääsääntöisesti hyvin. 
 Nuorten mielipiteitä pitäisi kuunnella paremmin ja oppilaan suostumuksesta oltava tarkempia ja 

kiinnostuneempia. 

 
5.3.6 Tiedottaminen 

 Tieto ei kulje koulun ja vanhempien välillä. Wilmasta vaikeaa löytää tiedotuksia ja niistä ei tule 
ilmoituksia mobiiliversiossa. 

 
71 § KAUPUNGINVALTUUSTON, LAUTAKUNTIEN JA TYÖRYHMIEN KUULUMISET 
Anni Lahtinen kertoi, että Kaupunginvaltuustossa ei ollut huhtikuussa kokousta vaan seminaari Susiniemessä, johon 
puheenjohtaja ei ollut saanut kutsua. 
 
Emmi Mattsson kertoi, että Hyvinvoinnin ja osallisuuden lautakunnassa puheenjohtaja oli kysynyt Nuvan 
edustajalta nuorten tunnelmaa ja fiiliksiä Mikkelissä tällä hetkellä. Emmi oli avannut asiaa omin sanoin ja antanut 
oman näkemyksensä asiasta. 
 
Niilo kertoi, että kokouksessa oli käsitelty talousasioita ja että päiväkoteihin annettaisiin jatkossa lisää rahoitusta. 
 
Miia-Marie Siekkinen kertoi, että kaupungin veteraanijuhlissa meni hyvin ja Nuvan jäsenet saivat positiivista 
palautetta. 
 
Otto Lindstedt oli osallistunut Eloisan nuorisovaltuuston kokoukseen, jossa oli ollut hyvä tunnelma ja tehty eri 
vastuuhenkilöiden valinnat Eloisan nuorisovaltuustoon.  
 
Kannanotto: Nuorisovaltuusto keskusteli, että asia jota nuorisovaltuusto voisi kannattaa olisi pienpeliareena, jota 
kaavaillaan Otavaan. 
 
58 § NUORISOVALTUUSTON ESITTÄMÄT ASIAT 
 

• Toivo Tiihonen kertoi, että MixStudio on tehnyt oman dokumenttielokuvan ja toivotti Nuvan jäsenet 
tervetulleiksi omakustanteisesti katsomaan elokuvaa Kinolinnaan. 

• Elli Kinnunen kyseli nuorisovaltuuston esittelyvideosta. Nuorisosihteeri ilmoitti, ettei asia ole unohtunut ja asiaa 
käsitellään seuraavassa kokouksessa. 

• Lukion talkkari oli kysellyt, mikäli Nuvalta voisi hakea Young Mikkeli perintörahoja pyörätelineiden 
hankkimiseen. Kokouksessa keskusteltiin, että hankinta tulisi ehkä mieluummin tehdä koulun omilla rahoilla.  

 
59 § SEURAAVA KOKOUS 
Seuraava kokous pidetään maanantaina 19.6.2023 klo 17:00. 

 
60 § KOKOUKSEN PÄÄTTÄMINEN 
Kokous päättyi klo 18:51. 


